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Den Ham,  21 maart 2025 

 

Geacht College van B&W en alle fracties van de gemeente Twenterand, 

De onderstaande brief hebben wij op 12 maart jl. verstuurd naar de Provincie Overijssel; PS, 

GS en al haar fracties. Graag zouden wij ook u nader informeren over de situatie in het 

Hammerflier en de relatie met het Kanaal Almelo - De Haandrik.  

Wij verzoeken u vriendelijk doch dringend om in deze problematiek naast de bewoners te 

gaan staan, hun onvoorwaardelijk te steunen door dit actief aanhangig te maken op 

provinciaal niveau en de problemen te benoemen in hoge urgentie.  

Vanzelfsprekend zijn wij bereid om deze problematiek nader uit te leggen in uw 

fractievergadering of tijdens daarvoor geschikte momenten, zodat u met kennis van zaken 

en overtuigd van de ernst van dit probleem, belanghebbende partijen en schakels in de 

toekomstige ontwikkeling, een juiste afweging kunnen maken.  

Daar hangt onze toekomst en onze bestaanszekerheid vanaf.  

Deze brief is gericht aan de Provinciale Staten, Gedeputeerde Staten van de Provincie Overijssel en 

al haar fracties.  

Geachte heer, mevrouw, 

Opnieuw vragen wij als inwoners van het Hammerflier in de gemeente Twenterand uw aandacht 

voor het volgende rampscenario dat zich op dit moment voltrekt door verdroging, waar de 

waterwinning van Vitens een soortgelijk fiasco dreigt te worden, als dat nu een feit is rond het 

kanaal Almelo - De Haandrik. Mede omdat de gebieden geografisch aan elkaar grenzen.  

Wij zijn al ruim vijf jaar bezig om aandacht te vragen voor deze problematiek. 

In opdracht van Vitens en Provincie Overijssel wordt onderzoeksrapport op onderzoeksrapport 

gestapeld om te kijken of van de 1,6 miljoen m3 water per jaar oppompen voor drinkwater, ook 5 

miljoen m3 kan worden gewonnen. Er ligt immers al jaren een vergunning bij Vitens op de plank, 

die nog steeds niet is verzilverd en er dreigt drinkwatertekort.  

Maar deze extra waterwinning is absoluut onmogelijk. Tenzij met gigantische schade aan woningen,  

gebouwen en natuur in en vlakbij het gebied.  

Wij worden als  bewoners niet gehoord als terzake deskundig, maar zij worden “voor de bühne” 

aangehoord en daarna wellicht buitenspel gezet.  

Citaat : “We horen jullie mening, maar we weten niet of we er iets mee gaan doen” aldus de 

Provincie Overijssel tijdens de aanpak van het Gebiedsbrede proces.  

Het gaat in het Hammerflier om doelstellingen en vergunningen die al zo oud zijn, dat veel 

randvoorwaarden inmiddels zijn veranderd. De risico’s die hieraan zijn verbonden zijn inmiddels 

uitermate sterk toegenomen, mede door veranderingen in de omgeving. Toch houdt de provincie 

vast aan de eens verleende vergunning voor het opwaarderen van de waterwinning naar 3 x de 

huidige waterwincapaciteit.  
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In het licht van de tegenwoordige tijd en met gebruik van een gezond boerenverstand is dat niet 

meer haalbaar. 

De ondergrond van het Hammerflier is grillig van samenstelling en onvoorspelbaar. Bewoners en 

agrarische bedrijven die zich hier hebben gevestigd, hebben generaties lang leren werken met en in 

deze omgeving. Zij kennen de beperkingen die dit met zich mee brengt.  

 

In de recente onderzoeken wordt uitgegaan van een statistisch landelijk gemiddelde als het gaat 

om de waterinlaatbaarheid (de K-waarde), zodat er via een betonnen inlaat water vanuit het kanaal 

Almelo - De Haandrik zou kunnen worden ingelaten, in tijden van geringe neerslag. Ten tijde van de 

ruilverkaveling (Den Ham - Lemele) zijn hiervoor grote watergangen aangebracht om de inlaat van 

water te realiseren. Maar de grilligheid van de bodem, waarin bodenlagen als veen, leem, zand, klei 

en oer zich bijna om de meter wijzigen, gaan de landelijke statistieken niet op. Water dat wordt 

ingelaten, stroomt er net zo hard weer uit via de aangelegde watergangen. Er is via deze 

watergangen geen tot een zeer geringe opname in de Hammerflier bodem.  

Het kanaal Almelo - De Haandrik is ingesloten tussen veendijken. Het kanaal stroomt dus over het 

landschap en niet verdiept als zijnde onder het maaiveld. Door de veendijken heen was er altijd een 

geringe maar constante waterafgifte van de veendijken o.a. richting het Hammerflier,  

over geruime afstand langs het kanaal. 

Nu worden door herstelwerkzaamheden ten gevolge van inmiddels bewezen mislukte acties, om 

het kanaal te opwaarderen, de veendijken versterkt met damwanden.  

Aan de buitendijkse zijde van de damwanden (achter de damwanden) zijn uitdroging van de 

veendijken en verzakkingen aan infrastructuur en gebouwen de oorzaak van veel schade.  

Dit heet in de volksmond “Het kanaal-drama”.  Dit betreft zo’n 400 adressen.  

Daarbij komt ook nog dat de veendijken geen water meer kunnen afgeven richting het 

Hammerflier, omdat ze worden dichtgezet door de nieuwe damwanden. 

 

De waterwinning van Vitens in het Hammerflier sinds 30 jaar, heeft an sich al veel schade door 

verdroging veroorzaakt aan huizen, gebouwen, infrastructuur en natuur. Daarover zijn inmiddels 

tientallen schademeldingen gedaan bij de ACSG.  

Wanneer de waterwincapaciteit van Vitens in het Hammerflier ook nog eens zal worden verhoogd 

van 1,6 miljoen m3 per jaar naar 5 miljoen m3 per jaar, zal ook dit nog veel meer schade 

veroorzaken, dan dat er nu al is. Want als er ook geen (geringe maar constante) waterafgifte meer 

is van het kanaal door de veendijken, zal dit gevolgen hebben voor  het buitendijkse deel van de 

veendijken, maar ook grote nadelige gevolgen hebben voor de in de nabijheid gelegen gronden, 

waar de drinkwaterwinning plaats vindt. Deze beide oorzaken zullen elkaar  in het kwadraat 

versterken en is de ramp straks niet meer te overzien.  

Vitens heeft laten berekenen dat er in geval van capaciteitsvergroting van de drinkwaterwinning, 

minimaal 900 schadeadressen bij zullen komen. 

Zaken als inklinking, verzakkingen, verdroging, rond het kanaal Almelo – De Haandrik en de 

waterwinning in het Hammerflier zijn  niet los van elkaar te zien. Dit bleek ook uit de presentatie 

van de Provincie die begin maart werd gegeven tijdens de inloopavond over de stand van zaken 

rond “Het kanaal” in het Punt in Vroomshoop. 
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Zij versterken elkaar. Waar verdroging plaatsvindt achter de damwanden in de veendijken langs het 

kanaal, betekent dit ook minder voedend water naar het Hammerflier.  

Andersom werkt ‘t nèt zo; de waterwinning in het Hammerflier zal naar verloop van tijd ook mede 

oorzaak zijn van de verdroging van het buitendijkse deel van de veendijken langs het kanaal.   

Misschien is dat nu al wel het geval.  

Wanneer volgens de plannen van Vitens en de provincie, de waterwinning ook nog eens wordt 

verdrievoudigd, zal de schade in het gebied gigantisch toenemen.  

Vitens spreekt dit stellig tegen en stelt dat de spoorlijn een barrière is voor de verdroging door de 

waterwinning.  Maar de spoorlijn is slechts een politieke barrière. Als Vitens met de waterwinning 

in het Hammerflier ook nog mede verantwoordelijk wordt gehouden voor de verdroging van de 

buitendijkse zijde van de veendijken langs het kanaal, wordt het probleem in de gemeente 

Twenterand nog groter dan dat het nu al is. 

Als bewoners hopen en bidden wij dat bestuurders in onze provincie en gemeente, die zich onze 

zorgen aantrekken, het gezonde boerenverstand laten prevaleren en met ons, inzien dat dit 

absoluut niet kan. Geen verhoging van de waterwincapaciteit en met het oog op de 

herstelwerkzaamheden langs het kanaal om behoud van de veendijken te bewerkstelligen, 

misschien wel een afschaling van de waterwinning. Dit om ons te behoeden voor een 

veendijkdoorbraak als ruim 20 jaar geleden bij Wilnis. Zie onderstaande link: 

https://www.rtvutrecht.nl/nieuws/3459313/19-jaar-na-de-dijkdoorbraak-in-wilnis-wat-hebben-we-

ervan-geleerd  

Wij hopen oprecht dat u als bestuurder mee voelt met de bewoners van dit gebied rond het kanaal 

Almelo - De Haandrik en het Hammerflier.  

Stuk maken kan altijd, maar herstel van natuur, omgeving, infrastructuur, persoonlijke bezittingen 

en het bestaan van de bewoners en hun woonbeleving in het gebied zal vele malen duurder zijn als 

het al mogelijk zou zijn. Beter is dit te voorkomen en juiste alternatieven te zoeken.  

Wij verzoeken u dringend er voor zorg te dragen dat de waterwinning in het Hammerflier niet 

wordt vergroot. Vanzelfsprekend zijn wij bereid om onze bezwaren en ons standpunt in een 

gesprek nader toe te lichten.  

Wij horen graag van u. 

Hoogachtend, 

Belangengroep Hammerflier 

  

 

 Den Ham  

Email : belanghammerflier@gmail.com  
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